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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvor stor en andel af danskerne der berøres af mindst én af 

de skatte- og afgiftsstigninger, som regeringen har lagt op til at gennemføre i finanslovs-

forslaget? 

 

Svar 

Med regeringens finanslovsforslag for 2020 vil ingen danskere opleve højere skatter på 

deres lønseddel.  

 

Regeringen prioriterer velfærd før skattelettelser, og derfor har regeringen foreslået at til-

bagerulle en række urimelige skatterabatter, som den tidligere regering har givet til særlige 

grupper, så der i stedet kan investeres i fremtiden og unges uddannelse.  

 

Regeringen tilbageruller bl.a. skattelettelsen af bo- og gaveafgiften ved virksomhedsover-

dragelse, som blev vedtaget med finansloven for 2016, og som har gavnet virksomhedsar-

vinger, der typisk er velstillede.  

 

Derudover ønsker regeringen at videreføre de gældende skatteregler for fri telefon og for 

aktiesparekontoen, hvilket ikke øger danskernes skattebetaling i forhold til i dag. 

 

Der vil være politiske hensyn, herunder fx i forhold til klima, miljø og sundhed, der be-

grunder afgiftsforhøjelser, som rammer en bredere del af befolkningen. De påvirker ikke 

skatten på danskernes lønseddel.  

 

Fx ønsker regeringen at mindske mængden af affald og nedbringe forbruget af plastik. 

Derfor har regeringen foreslået at fordoble afgifterne på bæreposer og engangsservice.  

 

Endvidere ønsker regeringen, at der skal være færre, som dør af rygning, og færre unge 

der skal begynde at ryge. Her er det mest effektive redskab højere tobakspriser, og derfor 

vil regeringen forhøje afgiften på tobak. Forhøjelsen vil som udgangspunkt påvirke alle 

danskere, der ryger.1 Danskerne kan undgå at betale højere afgifter, hvis de omlægger de-

res forbrug. Og det er lige præcis en ændring af forbruget, der er formålet med afgiftsfor-

højelsen. Jeg kan i øvrigt konstatere, at der er et bredt flertal i Folketinget for at sætte to-

baksafgifter op. 

                                                      
1 Det skønnes, at ca. 23 pct. af danskerne ryger lejlighedsvist eller dagligt. Kilde: Sundhedsstyrelsen, Danskernes rygevaner 

2018: https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2019/Danskernes-rygevaner-2018/Danskernes-rygevaner-2018_nøgle-

tal.ashx?la=da&hash=98A606F81F58DB55E152AA9E9A1E46EC4F2B2107 

https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2019/Danskernes-rygevaner-2018/Danskernes-rygevaner-2018_nøgletal.ashx?la=da&hash=98A606F81F58DB55E152AA9E9A1E46EC4F2B2107
https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2019/Danskernes-rygevaner-2018/Danskernes-rygevaner-2018_nøgletal.ashx?la=da&hash=98A606F81F58DB55E152AA9E9A1E46EC4F2B2107
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